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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Campania #VremrespectpentruangajatiiTVR continua! 

• Directorul Federatiei Patronale Petrol si Gaze: “Cantitatile de gaze din aceasta 
iarna sunt limitate si speram la o iarna usoara” 

• Klaus Iohannis, consultari cu partidele pentru desemnarea unui candidat la 
functia de prim-ministru 

• BREAKING - Intr-o sedinta de doar 2 minute, liberalii l-au votat pe Nicolae Ciuca 
premier • Sedinta BPN al PSD inainte de consultarile cu seful statului 

• Sedinta BPN al PSD inainte de consultarile cu seful statului 

• USR, mandat dur de negociere cu PNL anuntat de Catalin Drula: fara Florin Citu, 
calendar precis de reforme, buget 2022 pe liniile mari de reforme / Despre 
numirile politice facute de PNL la firme de stat: ”Pe toti oamenii astia pusi cu japca 
o sa ii dau afara pe toti” 

• Iohannis a anuntat restrictiile: De luni, doar vaccinatii mai pot circula noaptea, 
certificat verde pentru majoritatea activitatilor, masca obligatorie peste tot, 
vacanta de 2 saptamâni pentru toate scolile si liceele 

• Sorin Cimpeanu, despre recuperarea saptamanilor de vacanta: Ne vom consulta 
cu elevii si profesorii / Nu vom lua o decizie inainte de revenirea din vacanta / Intai 
sa stim ca nimic nu ne va impiedica sa revenim la scoala in 8 noiembrie 

• Comunicat de presa “ Oferta locurilor de munca vacante la nivelul municipiului 
Bucuresti in perioada 20-27.10.2021" 
 
• Indicele ROBOR la 3 luni a crescut miercuri la 2,25%, in conditiile in care de vineri 
s-a mentinut in jurul valorii de 2,20%. Un nivel similar a mai fost atins la inceputul 
verii din 2020. 
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• Romania, printre tarile UE cu cea mai ridicata rata anuala a inflatiei si in luna 
septembrie (Eurostat) 

• Citu schimba conducerea Autoritatii de Reforma Feroviara. Fostul sef nu a reusit 
sa cumpere niciun tren, de patru ani de cand a fost infiintata institutia / Noul sef 
spune ca „prioritatea zero” este incheierea procedurii pentru cele 20 de trenuri 
electrice 

• Universitatea „Babes-Bolyai” din Cluj Napoca elaboreaza strategia Romaniei in 
comunicatiile cuantice, impreuna cu Institutul National de Cercetare-Dezvoltare 
pentru Fizica Materialelor 

• MApN: Ministrul Ciuca si omologul american au discutat despre prioritatile 
NATO, relatiile bilaterale, achizitiile militare 

• Liderii europeni vor dezbate cum sa raspunda la explozia preturilor la energie 
 
• NATO va aproba un master plan vizand descurajarea amenintarii ruse (surse 
diplomatice) 
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• Campania #VremrespectpentruangajațiiTVR continuă! 

Viața angajaților Televiziunii Române este zilnic pusă în pericol deoarece toată instituția 
funcționează cu doi pompieri iar instalațiile de stins incendiile sunt nefuncționale! 

 Salariații TVR sunt hotărâți să intre în greva foamei până la soluționarea cercetării 
disciplinare a șefului lor, întrucât nu vor să fie făcuți răspunzători de producerea 
eventualelor accidente 

 În data de 20 iulie 2021, mai mulți angajați ai Formației de Intervenție, Salvare și Prim-
Ajutor care deservesc sediile Societății Române de Televiziune din  strada Dorobanți, 
Moliere, Doctor Felix și Jilava, au sesizat-o pe Ramona Săseanu, directorul general 
interimar,  de situația gravă  care pune în pericol viața angajaților instituției, întrucât TVR 
a rămas fără instalații funcționale de stins incendii. Mai mult, aceștia solicitau conducerii 
TVR să intervină de urgență și să pună capăt comportamentului abuziv al șefului 
formației, Robert Woytovict, care îi consideră pe subalterni “slugi incompetente”. 
(amănunte aici: MediaSind cere conducerii Televiziunii Române să nu mai pună în 
pericol viața angajaților instituției! ) 

După 3 luni de la sesizare, angajații au tras un nou semnal de alarmă către MediaSind 
TVR,  susținând că situația a devenit extrem de gravă, viața angajaților TVR fiind pusă 
zilnic în pericol din cauza incompetenței șefilor: “De o săptămână avem o situație extrem 
de gravă, una ce nu a mai fost întâlnită în ultimii 30 de ani. Una dintre ture funcționează 
cu doi pompieri!!! În teorie, pentru că în practică de toată televiziunea se ocupă DOAR 
UNUL SINGUR! Celălalt e la stația de avertizare. Dacă se întâmplă vreun incendiu 
instituția este neacoperită în totalitate. Pereș Gheorghe (Șef Serviciu Logistică din SRTV– 
n.n.: Conducerea TVR a făcut achiziții de peste un milion de lei, prin încredințare directă, 
de la o firmă din Călărași. Șeful serviciului care beneficiază de aceste achiziții este un fost 
angajat al respectivei firme! ) știe de situația asta, dar o acceptă și nimeni nu își asumă 
nimic. Și pe celelalte ture situația este oarecum asemănătoare, în sensul că sunt zile cu 
doar doi pompieri. Sunt mai rare, dar sunt. Vă mulțumesc. PS- Se pregătesc răzbunări 
crunte după ce se va termina cercetarea disciplinară a dlui. Robert Woytovict. Planul este 
făcut, din ce spun sursele noastre. Urmează să facem armata din nou. Alarme de noapte, 
teste fizice, amenințări din partea lui Pereș Gheorghe că dacă nu facem față vom fi 
mutați. Unde, doar el știe...” – se arată în sesizare.  
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 Mai mult, abuzurile de care a fost acuzat șeful Formației de Intervenție, Salvare și Prim-
Ajutor, Robert Woytovict au rămas nesancționate de către conducerea interimară, așa 
cum, de altfel, au prevăzut în memoriu chiar subordonații săi: „De asemenea, o lungă 
perioadă de timp, orice posibilitate de a ne îndrepta cu plângerile noastre către sindicat 
a fost blocată de faptul că dl Woytovict era simultan și lider sindical, în timp ce soția sa 
este vicepreședintele sindicatului din care, încă, facem parte, astfel încât orice sesizare 
legată de comportamentul lui ar fi fost analizată de soția sa. Climatul de lucru a devenit 
unul aproape imposibil de suportat, ajungând să împartă colegii între „proști” și 
„deștepți” după bunul plac, încălcând astfel toate normele de bună înțelegere între 
colegi, situație care are nevoie de o rezolvare urgentă.” 

 Pe lângă grave carențe manageriale, șeful compartimentului este acuzat că a impus un 
program de lucru care determină ca  Formația de Intervenție, Salvare și Prim-Ajutor să 
devină nefuncțională, întrucât în multe zile sunt doar doi oameni pentru intervenție pe o 
tură în sediul central. 

Angajații sunt hotărâți să intre în greva foamei până la soluționarea cercetării 
disciplinare a șefului lor, întrucât nu vor să fie făcuți răspunzători de producerea 
eventualelor accidente 

Având în vedere aceste situații grave care pun în pericol viața tuturor angajaților TVR, , 
având în vedere lipsa de reacție și incompetența de care a dat dovadă actuala echipă 
interimară în soluționarea problemelor din Televiziunea Română, Sindicatul Român al 
Jurnaliștilor MediaSind – Filiala MediaSind TVR reiterează solicitarea făcută partidelor 
politice de a da dovadă de responsabilitate și de a numi un Consiliu de Administrație 
competent în  cea mai mare instituție publică de presă. 

Participă la Campania #Vrem respect pentru angajații TVR: 

MediaSind lansează Campania #Vrem respect pentru angajații TVR!  

 "TVR se află într-o situație tristă, rodul unei scamatorii grotești. Prelungirea cu încă 30 
de zile a mandatului actualului director general interimar nu face decât să întârzie 
intrarea în normalitate a televiziunii publice" 

 MediaSind cere Parchetului anchetarea faptelor penale ale conducerii interimare din 
Televiziunea Română 
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 Document halucinant din TVR, primit pe Platforma Fair-MediaSind a avertizorilor de 
integritate: Cum a fost mușamalizată cercetarea disciplinară a jurnalistului tv care a făcut 
publicitate mascată unei firme medicale pe canalul TVR1! 

Directorul interimar al TVR, Ramona Săseanu, recunoaște că nu a luat în calcul și criterii 
morale în numirea în funcția de coordonator cu atribuții de director a jurnalistului care a 
făcut publicitate mascată pe postul TVR 1 

 Echipa MediaSind a descoperit la TVR Iași încălcări grave ale drepturilor angajaților! 

 MediaSind cere angajaților TVR Craiova să apeleze la clauza de conștiință din CCM TVR 
și să refuze să participe la acțiunile electorale ale directoarei interimare! 

 MediaSind cere intervenția instituțiilor de control pentru protecția sănătății angajaților 
din Televiziunea Română! 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

• Directorul Federației Patronale Petrol și Gaze: “Cantităţile de gaze din 
această iarnă sunt limitate şi sperăm la o iarnă uşoară” 

Cantităţile de gaze din piaţă sunt limitate în această perioadă, iar companiile din 
domeniu speră să avem o iarnă uşoară, pentru a nu exista probleme de alimentare cu 
gaze, a declarat Cătălin Niţă, director executiv al Federaţiei Patronale Petrol şi Gaze din 
România (FPPG), citat de Agerpres. 

El a fost întrebat dacă vor fi probleme în alimentarea cu gaze la iarnă, în contextul în 
care Transgaz a lansat recent o licitaţie pentru achiziţia de gaze pentru echilibrarea 
sistemului. 

“În primul rând, piaţa gazelor şi sistemul naţional de gaze sunt dinamice şi se întâmplă 
lucruri în fiecare zi. Producţia de gaze este destul de limitată în prezent, iar în piaţă nu 
mai sunt cantităţi însemnate, însă nu am vreun semnal din partea nimănui că urmează să 
se întâmple ceva rău sau alarmant. Într-adevăr cantităţile de gaze din această iarnă sunt 
limitate şi sperăm la o iarnă uşoară”, a spus Niţă, într-o conferinţă organizată de 
Asociaţia România Inteligentă.  
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La rândul său, Daniela Dărăban, director executiv al Federaţiei Asociaţiilor Companiilor 
de Utilităţi din Energie (ACUE), prezentă la aceeaşi conferinţă, a adăugat că, în general, 
pe vârf de consum, la temperaturi scăzute, România are o vulnerabilitate în alimentarea 
cu gaze. 

“Industria a încercat să propună de mai mulţi ani soluţii, dar nu am indicii că această 
situaţie s-a îmbunătăţit. Furnizorii au o abordare prudenţială şi încearcă să se asigure că 
vor avea acces la sursele necesare”, a precizat Dărăban. 

În momentul de faţă, riscul pe care ea îl vede vine din zona de reglementare şi se referă 
la posibile întârzieri la plată din partea statului a sumelor promise în contul OUG 
118/2021 privind compensarea facturilor consumatorilor. 

“Impactul acestui pachet de măsuri pe cashflow-ul furnizorilor este semnificativ. Riscul 
este dacă plăţile întârzie, dacă dosarele sunt lăsate pe la tot felul de instituţii. Aceasta 
din cauza volumului foarte mare şi a efortului financiar semnificativ din partea bugetului 
de stat. Ideea este să vină aceste ajutoare în timp real, orice întârziere este un risc, în rest 
facem tot ce putem să ne asigurăm că vom livra energia necesară chiar şi în condiţii de 
temperatură scăzută“, a subliniat reprezentanta ACUE. 

Săptămâna trecută, Volker Raffel, directorul general al E.ON România, declara, într-un 
interviu pentru AGERPRES, că România încă nu a rezolvat problema importurilor de gaze 
pentru această iarnă. 

România are producţie proprie de gaze şi depozite, însă la iarnă, în perioadele geroase, 
va fi nevoie şi de importuri. Până acum, acest deficit se importa de la Gazprom, însă 
pentru iarna care se apropie Guvernul şi Transgaz nu au rezolvat încă această problemă, 
spune Raffel. 

El a arătat că E.ON a stocat în depozite suficiente gaze pentru a-şi alimenta 
consumatorii, dar nu poate spune dacă lucrurile stau la fel la nivelul întregii pieţe. 

(Sursa: economedia.ro) 
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• Klaus Iohannis, consultări cu partidele pentru desemnarea unui 
candidat la funcția de prim-ministru 

Preşedintele Klaus Iohannis are astăzi, la Palatul Cotroceni, consultări cu reprezentanţii 
partidelor şi formaţiunilor politice din Parlament în vederea desemnării unui nou 
candidat pentru funcţia de premier. Miercuri, Parlamentul nu a acordat votul de 
încredere Guvernului propus de Dacian Cioloş. 

Preşedintele Klaus Iohannis a luat act de faptul că, în urma votului exprimat, Parlamentul 
nu a acordat încrederea Guvernului propus de Dacian Cioloş şi, în consecinţă, în temeiul 
prevederilor art. 85 alin 1 şi ale art. 103 alin 1 din Constituţia României, a convocat 
consultări cu partidele şi formaţiunile politice reprezentate în Parlament în vederea 
desemnării unui nou candidat pentru funcţia de prim-ministru, a transmis Administraţia 
Prezidenţială. 

Conform programului anunţat, consultările vor începe la ora 11,00, cu Partidul Naţional 
Liberal. La ora 11,30 sunt aşteptaţi reprezentanţii Partidului Social Democrat şi la ora 
12,00, reprezentanţii Uniunii Democrate Maghiare din România. De la ora 12,30 vor fi 
consultări cu Uniunea Salvaţi România, la ora 13,00, cu Alianţa pentru Unirea Românilor, 
iar runda de consultări se va încheia la ora 13,30 cu minorităţile naţionale reprezentate 
în Parlament. 

Partidul Naţional Liberal a anunţat că îşi asumă deschiderea discuţiilor cu forţele politice 
parlamentare, cu excepţia AUR, în vederea creării rapide a unei majorităţi şi a unui 
guvern. 

De asemenea, prim-vicepreşedintele PNL Iulian Dumitrescu a anunţat că Florin Cîţu este 
propunerea de premier cu care liberalii vor merge la consultările cu preşedintele Klaus 
Iohannis în vederea desemnării unui nou prim-ministru. 

"Decizia BEx al PNL, luată în unanimitate, e una clară: propunerea PNL pentru funcţia de 
prim-ministru este preşedintele partidului, Florin Cîţu. Aceasta este propunerea cu care 
vom merge la consultări la Cotroceni. Avem convingerea că vom genera o majoritate în 
jurul PNL", a precizat Dumitrescu, miercuri, pe Facebook. 

Delegația cu care va merge PNL la Cotroceni este formată din preşedintele partidului, 
Florin Cîţu, şi prim-vicepreşedinţii Gheorghe Flutur, Rareş Bogdan, Lucian Bode 
şi Iulian Dumitrescu.  
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Partidul Social Democrat va merge la consultări, însă o decizie privind mandatul şi 
delegaţia va fi luată în această dimineață, în şedinţa Biroului Permanent Naţional al 
partidului. 

În primul rând mergem, să fim invitaţi. Cum vom merge, vom decide la partid, a spus 
liderul PSD, Marcel Ciolacu, întrebat dacă la consultările de la Cotroceni PSD va merge 
cu o propunere de premier. 

Uniunea Democrată Maghiară din România consideră că prima soluţie ar fi "resuscitarea 
coaliţiei de guvernare", iar dacă nu este posibil, trebuie găsită o altă soluţie, pentru o 
nouă formulă de guvernare, a anunţat miercuri liderul UDMR Kelemen Hunor. 

El a spus că UDMR nu are o problemă să încerce o majoritate cu Florin Cîţu. 

"Sunt mai multe variante, important este să ai curaj să fii flexibil, să cauţi soluţii, şi nu să 
rămâi baricadat în certitudinile tale, care, până la urmă, sunt valabile doar în cetatea ta. 
(...) Poate să fie şi Florin Cîţu, nu e o problemă, eu nu voi discuta acest lucru, pentru că 
nu decid eu, decide PNL şi apoi preşedintele Iohannis. Noi nu avem o problemă să 
încercăm să facem o majoritate cu Florin Cîţu. (...) Eu cred că prima dată trebuie 
încercată resuscitarea coaliţiei", a precizat Kelemen Hunor. 

Preşedintele Uniunii Salvaţi România, Dacian Cioloş, a declarat miercuri că propunerea 
PNL ca tot Florin Cîţu să fie premier este "o non-soluţie", menţionând că PNL nu poate 
veni cu un premier care a picat în Parlament. 

"Asta nu este o soluţie, este o non-soluţie. Când vrei să spui că nu ai soluţie, spui că vii 
tot cu acela care a picat deja în Parlament. (...) Florin Cîţu a picat în Parlament. Suntem în 
situaţia asta pentru că Florin Cîţu a adunat o majoritate puternică în Parlament care a 
trimis Guvernul condus de el acasă. Cum poţi să spui că asta e soluţia?", a spus Cioloş. 

Alianţa pentru Unirea Românilor va merge, la consultările de la Palatul Cotroceni cu 
mandatul "clar" că ţara trebuie să iasă din criza actuală cu un premier din afara 
partidelor politice, a declarat copreşedintele partidului George Simion. 

"Vom participa mâine la Cotroceni cu un mandat clar: ţara trebuie să iasă din actuala 
criză. Noi am decis deja şi mergem cu acelaşi mandat la consultări: un premier 
independent pentru următoarele şase luni, un premier din afara partidelor 
politice, un premier precum Călin Georgescu", a precizat, miercuri, pentru 
AGERPRES, George Simion.  
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El a adăugat că din delegaţie vor face parte, alături de el, senatorul Claudiu Târziu, 
copreşedinte AUR, vicepreşedinţii Marius Lulea şi Mihai Negoescu şi deputatul Geanina 
Şerban. 

Pe 11 octombrie, după ce Cabinetul Cîţu a picat prin moţiune de cenzură, şeful statului l-
a desemnat candidat la funcţia de premier pe Dacian Cioloş, în urma consultărilor cu 
reprezentanţii partidelor şi formaţiunilor politice din Parlament. Guvernul propus de 
premierul desemnat, Dacian Cioloş, a fost respins, miercuri, de plenul reunit al 
Parlamentului, cu 88 de voturi "pentru" şi 184 "împotrivă". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• BREAKING - Într-o ședință de doar 2 minute, liberalii l-au votat pe 
Nicolae Ciucă premier 

În cadrul celei mai scurte ședințe din istoria PNL, liberalii l-au votat pe Nicolae Ciucă ca 
propunere de premier. 

La acest moment se merge pe varianta Nicolae Ciucă premier, cu un guvern minoritar 
PNL-UDMR, susținut de PSD în Parlament.  

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Şedinţă BPN al PSD înainte de consultările cu şeful statului 

Social-democraţii s-au reunit, joi dimineaţa, în şedinţa Biroului Permanent Naţional, 
înainte de consultările convocate de preşedintele Klaus Iohannis pentru desemnarea 
unui nou candidat de prim-ministru. 

ACTUALIZARE Liderii PSD și-au nuanțat declarațiile, au renunțat la ideea alegerilor 
anticipate și nu exclud posibilitatea de a vota un guvern minoritar. 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, a evitat, miercuri, să spună dacă social-democraţii vor 
face o propunere pentru funcţia de prim-ministru, după ce Cabinetul Cioloş nu a primit 
votul de învestitură în Parlament.  
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"Criza politică ştim de cine a fost declanşată. Cred că preşedintele o să ne cheme la 
consultări. Eu am făcut astăzi un apel la responsabilitate şi vom vedea în ce direcţie duc 
aceste lucruri. Repet: criza sanitară - ar trebui să lăsăm specialiştii şi noi, oamenii politici, 
să dăm din ce în ce mai puţine declaraţii. (...) Noi spunem acest lucru de un an şi 
jumătate: oamenii politici să nu se mai bage peste specialişti, fiindcă lumea nu va mai 
înţelege nimic", a spus Ciolacu. 

Întrebat dacă la consultările de la Cotroceni PSD va merge cu o propunere de premier, 
Marcel Ciolacu a evitat să dea un răspuns. 

"În primul rând mergem, să fim invitaţi. Cum vom merge, vom decide la partid", a mai 
spus el. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• USR, mandat dur de negociere cu PNL anunțat de Cătălin Drulă: fără 
Florin Cîțu, calendar precis de reforme, buget 2022 pe liniile mari de 
reforme / Despre numirile politice făcute de PNL la firme de stat: ”Pe 
toți oamenii ăștia puși cu japca o să îi dau afară pe toți” 

Vicepreşedintele USR Cătălin Drulă a afirmat, miercuri seară, că USR merge la 
consultările de joi cu președintele Klaus Iohannis cu un mandat clar de negociere. El a 
spus la B1 TV că USR va fi de acord să intre în coaliția cu PNL și UDMR cu câteva 
condiții: fără Florin Cîțu premier, cu un calendar asumat de reforme care să aibă termene 
precise, și cu un buget pe anul viitor construit pe marile linii de reformă. 

Drulă a mai declarat că dacă se va întoarce la Ministerul Transporturilor îi va înlocui pe 
toți cei puși de PNL în funcții la companiile de stat după demisia sa din funcție. 

”Eu vă spun foarte clar: pe toți oamenii ăștia puși așa cu japca, care nu sunt puși pe niște 
competențe, dacă va depinde de mine, o să îi dau afară pe toți și o să aduc profesioniști 
în locul lor pentru că asta mi-am asumat ca mandat”, a spus Drulă. 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 21 octombrie 2021 11 
 

Vicepreședintele USR a mai spus că partidul şi-a asumat onest că va guverna, într-o 
perioadă în care niciun alt partid nu a dorit să facă acest lucru. ”Nu vor niciunii să 
guverneze, n-au vrut nici să guvernăm noi”, a afirmat Drulă, precizând că actuala criză 
politică a fost declanșată de Klaus Iohannis şi Florin Cîţu. 

„Noi am făcut un gest de responsabilitate – ne-am asumat guvernarea când n-o voia 
nimeni. La consultările de la Cotroceni n-a propus premier nici PNL, nici PSD. Noi ne-am 
asumat acest lucru, am mers în mod onest  către PNL şi UDMR  pentru a reface coaliţia, 
nu au vrut. Am mers cu un guvern monocolor, am zis: «Trecem iarna, votaţi-ne că ne 
asumăm». Nu am ales o variantă confortabilă”, a declarat miercuri seară, la B 1 TV, 
Cătălin Drulă, citat de news.ro. 

Vicepreşedintele USR consideră că actuala criză politică a fost creată de Klaus Iohannis şi 
Florin Cîţu.   

”Nu vor niciunii să guverneze, n-au vrut nici să guvernăm noi. Am luat act de acest lucru, 
dar să nu uităm cine a declanşat această criză şi de ce suntem în măgăria asta de situaţie 
de două luni – Florin Cîţu şi Klaus Iohannis. Nu e niciun motiv rezonabil şi normal la cap 
să fim în acest punct altul decât acea obsesie cu Congresul PNL pe care trebui să-l 
câştige Florin Cîţu”, a mai afirmat Drulă, potrivit news.ro 

(Sursa: news.ro) 

 

• Iohannis a anunțat restricțiile: De luni, doar vaccinații mai pot circula 
noaptea, certificat verde pentru majoritatea activităților, mască 
obligatorie peste tot, vacanță de 2 săptămâni pentru toate școlile și 
liceele 

Președintele Klaus Iohannis a anunțat, miercuri seara, restricțiile care vor fi impuse 
începând de luni, respectiv doar vaccinații vor mai putea circula noaptea, certificatul 
verde va fi obligatoriu pentru majoritatea activităților, iar masca redevine obligatorie 
peste tot, inclusiv pe stradă. 

Toții elevii de școală și liceu vor intra într-o vacanță de două săptămâni. 

Urmează ca Guvernul să detalieze toate măsurile.  
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Klaus Iohannis: 

Am discutat despre vaccinare, despre școli și despre restricții. 

Dacă vrem să se oprească pandemia, singura soluție e vaccinarea. Vaccinarea oprește 
pandemia. Știu că sunt mulți care încearcă să vă spună că nu e așa. În vestul UE, unde 
lumea s-a vaccinat în masă, pandemia practic nu mai are impact. În partea noastră a UE 
e mai complicat. 

În România s-a declanșat o adevărată catastrofă. 

Dragi români, dacă vreți să terminăm cu această pandemie, vaccinați-vă. 

Deci dragi români, vaccinați-vă dacă vreți să nu ajungeți la spital și la ATI. Nu îi credeți 
pe cei care vă mint că pățiți ceva dacă vă vaccinați. 

Până atunci, până vă convingeți să vă vaccinați, din păcate e nevoie de restricții prin care 
să putem avea grijă de cei vulnerabili. 

Școlile sunt puternic afectate. În mod normal, începând de lunea viitoare, ar fi vacanță 
pentru cei mici. Am decis azi ca vacanță să fie valabilă pentru toate clasele timp de 2 
săptămâni – gimnaziu, liceu, generală. 

Începând de luni, masca redevine obligatorie peste tot, interior și exterior, și în târguri, și 
la cinema, și dacă vă plimbați pe stradă. 

Este regretabil, dar trebuie să instituim restricții care vor intra luni în vigoare. 

Guvernul va decide cel târziu vineri ce restricții intră în vigoare după ce experții vor 
stabili cu toate detaliile aceste norme. 

Exemple: va fi restricționată circulația noaptea, cu excepția celor vaccinați și a celor cu 
treabă legitimă. 

În timpul zilei, la majoritatea activităților, accesul va fi permis doar cu certificatul verde. 
Cei nevaccinați vor avea o sumedenie de restricții. 

Până atunci, vă doresc tuturor multă sănătate. 

(Sursa: G4media.ro)  
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• Sorin Cîmpeanu, despre recuperarea săptămânilor de vacanţă: Ne 
vom consulta cu elevii şi profesorii / Nu vom lua o decizie înainte de 
revenirea din vacanţă / Întâi să ştim că nimic nu ne va împiedica să 
revenim la şcoala în 8 noiembrie 

Ministrul interimar al Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a anunţat, miercuri seară, că se va 
decide abia după revenirea din vacanţa de două săptămâni când se va recupera această 
perioadă. Ministrul afirmă, de asemenea, că revenirea la ore în format fizic depinde de 
situaţia epidemiologică din luna noiembrie, relatează news.ro 

Sorin Cîmpeanu a fost întrebat, miercuri seară, când vor fi recuperate cele două 
săptămâni de vacanţă şi a răspuns: ”Vom vedea. Ne vom consulta cu elevii şi profesorii. 
Există mai multe variante. Nu vom lua o decizie înainte de revenirea din vacanţă”. 

”Întâi să ştim că nimic nu ne împiedică să revenim la şcoală în 8 noiembrie şi apoi vom 
anunţa şi rezultatul consultărilor cu privire la structura anului şcolar. Din păcate, evoluţia 
epidemiologică nu este atât de predictibilă pe cât am avea nevoie în sistemul de 
învăţământ. Aşa că, vom decide pe nişte date certe (cât se poate), şi nu pe supoziţii, 
după 8 noiembrie”, a adăugat ministrul. 

Acesta a precizat că vacanţa anunţată de preşedintele Klaus Iohannis nu se aplică 
afterschool-urilor: ”Structura anului şcolar, respectiv stabilirea perioadei vacanţelor 
şcolare, nu are impact asupra activităţii afterschool-rilor, acestea fiind obligate să 
desfăşoare activităţile specifice cu respectarea strictă a normelor de protecţie sanitară. 
De asemenea, activitatea desfăşurată în cadrul acestora nu este asimilată cu activitatea 
didactică desfăşurată în cadrul unei unităţi de învăţământ”. 

Ministrul a precizat, referindu-se la şcolile private, că Legea educaţiei reglementează 
aplicabilitatea planurilor cadru de învăţământ şi pentru unităţile de învăţământ 
particular, similar cu cele de stat (cu excepţia celor care învaţă după curriculum-ul altor 
state/registru special). 

”Există legătură între structura anului şcolar şi planurile cadru. Astfel, pentru unităţile de 
învăţământ particular care funcţionează conform planurilor cadru de învăţământ 
aplicabile şcolilor de stat, structura anului şcolar este aceea stabilită prin ordinul de 
ministru.  
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Unităţile de învăţământ particular care funcţionează conform curriculumului specific altui 
sistem educaţional (21 şcoli în România) au stabilită o structura diferită a anului şcolar”, 
a menţionat ministrul muncii. 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri seară, după discuţia cu responsabili din 
domeniul sănătăţii şi cu premierul Florin Cîţu pe tema măsurilor de limitare a efectelor 
pandemiei, că s-a decis ca toţi elevii să intre în vacanţă două săptămâni, de luni, şi că tot 
de luni masca va deveni obligatorie peste tot, relatează news.ro 

(Sursa: news.ro) 

 

• Comunicat de presa “ Oferta locurilor de munca vacante la nivelul 
municipiului Bucuresti in perioada 20-27.10.2021" 

Potrivit datelor furnizate de cãtre agenții economici, în evidența Agenției Municipale 
pentru Ocuparea Forței de Muncã București (AMOFM), în perioada  20-27.10.2021,  sunt 
disponibile  3092 locuri de muncã vacante,  din care  316 sunt destinate persoanelor cu 
studii superioare,  474 persoanelor cu studii medii,   1876 pentru muncitorii calificați și 
426 pentru  muncitorii necalificați.  

Precizãm cã baza de date a locurilor de muncã vacante este dinamicã, astfel în vederea 
unei informari cât mai corecte și actualizate AMOFM București  va publica zilnic, pe site-
ul instituției (www.anofm.ro - AMOFM Bucuresti), locurile de muncã vacante declarate 
de cãtre angajatori.  

Menționãm cã AMOFM București, conform Legii 76/2002 privind sistemul asigurãrilor 
pentru șomaj si stimularea ocupãrii forței de muncã, modificatã și completatã ulterior, 
furnizeazã serviciul de mediere a muncii prin care se realizeazã punerea în legaturã a 
angajatorilor cu persoanele în cãutarea unui loc de muncã, în vederea stabilirii de 
raporturi de muncã sau de serviciu.  

AMOFM București face cunoscute locurile de muncã vacante, comunicate de cãtre 
angajatori, persoanelor în cãutarea unui loc de muncã. Serviciul de mediere a muncii se 
acordã gratuit.  
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Informațiile privind locurile de muncã vacante și condițiile de ocupare a acestora se pot 
obține de la Agențiile Locale pentru Ocuparea Forței de Muncã.  

Adresele de e-mail/ numerele de telefon ale Agentiilor Locale de Sector:  

Sector 1 - telefon: 0758.102.141/ 0758.102.151; e-mail: sector-1@anofm.gov.ro;  

Sector 2 - telefon:0758.102.142/ 0758.102.152 ; e-mail: sector-2@anofm.gov.ro;  

Sector 3 - telefon: 0758.102.143/0758.102.153; e-mail: sector-3@anofm.gov.ro;  

Sector 4 - telefon: 0758.102.154/ 0758.102.164; e-mail: sector-4@anofm.gov.ro;  

Sector 5 - telefon: 0758.102.137 /0758.102.376; e-mail: sector-5@anofm.gov.ro;  

Sector 6 - telefon: 0758.102.146/0758.102.156; e-mail: sector-6@anofm.gov.ro. 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 

 

• Indicele ROBOR la 3 luni a crescut miercuri la 2,25%, în condițiile în 
care de vineri s-a menținut în jurul valorii de 2,20%. Un nivel similar a 
mai fost atins la începutul verii din 2020. 
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ROBOR la trei luni a mai atins acest nivel pe data de 9 iunie 2020.  

De asemenea, și ROBOR la șase luni a urcat la 2,38%, de la 2,36% ieri. 

Dobânzile au crescut puternic în data de 6 octombrie, de la 1,81% la 2,07%, după ce cu 
o zi înainte BNR a decis majorarea dobânzii de referință la 1,5% pe an, fiind prima 
majorare din ultimii trei ani și jumătate. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• România, printre ţările UE cu cea mai ridicată rată anuală a inflaţiei şi 
în luna septembrie (Eurostat) 

Rata anuală a inflaţiei în Uniunea Europeană a crescut în luna septembrie până la 3,6%, 
de la 3,2% în luna august. Țările membre cu cele mai ridicate rate sunt Estonia şi Lituania 
(ambele cu 6,4%), Polonia (5,6%), Ungaria (5,5%) şi România (5,2%), arată datele 
publicate, miercuri, de Eurostat. 

Comparativ cu situaţia din luna august 2021, rata anuală a inflaţiei a scăzut într-o 
singură ţară, a rămas stabilă într-un singur stat membru şi a crescut în 25 de ţări. În 
rândul acestora din urmă se regăseşte şi România. Datele Eurostat mai arată că în zona 
euro rata anuală a inflaţiei a crescut până la 3,4% în luna septembrie, de la 3% în august. 

Pentru statele din zona euro, cel mai semnificativ impact asupra creşterii anuale a 
preţurilor a venit din zona de energie, unde s-a înregistrat o creştere de 1,63 puncte 
procentuale, urmate de preţurile servicii care au înregistrat o creştere de 0,72 puncte 
procentuale. 

În cazul României, Institutul Naţional de Statistică (INS) a informat anterior că rata 
anuală a inflaţiei a urcat la 6,3% în luna septembrie 2021, de la 5,3% în august, în 
condiţiile în care mărfurile nealimentare s-au scumpit cu 8,71%, mărfurile alimentare cu 
4,26%, iar serviciile cu 3,75%. 
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Conform INS, preţurile de consum în luna septembrie 2021 comparativ cu luna august 
2021 au crescut cu 0,8%. Rata inflaţiei de la începutul anului (septembrie 2021 
comparativ cu decembrie 2020) este 5,6%, în timp ce rata anuală a inflaţiei în luna 
septembrie 2021 comparativ cu luna septembrie 2020 a ajuns la 6,3%. 

Potrivit INS, rata anuală a inflaţiei în luna septembrie 2021 comparativ cu luna 
septembrie 2020 calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) 
este 5,2%. Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni (octombrie 2020 - 
septembrie 2021) faţă de precedentele 12 luni (octombrie 2019 - septembrie 2020) 
determinată pe baza IAPC este 2,9%. 

(Sursa: Digi 24) 

 

• Cîțu schimbă conducerea Autorității de Reformă Feroviară. Fostul șef 
nu a reușit să cumpere niciun tren, de patru ani de când a fost 
înființată instituția / Noul șef spune că „prioritatea zero” este 
încheierea procedurii pentru cele 20 de trenuri electrice 

Premierul Florin Cîțu l-a demis miercuri pe Gigi Gavrilă, președinte al Autorităţii pentru 
Reformă Feroviară (ARF) încă de la înființare, în 2017, și l-a înlocuit cu Ştefan-Adrian 
Roşeanu, fost șef al CFR Călatori. Economedia a scris miercuri despre situația ARF, care 
recent a amânat semnarea unui contract pentru trenuri noi, deși avea o singură ofertă și 
procedurile finalizate. Fostul ministru al Transporturilor Cătălin Drulă a afirmat, într-un 
interviu acordat miercuri Economedia, că nu găsește o explicație pentru această 
amânare și l-a acuzat pe premierul Florin Cîțu că s-a opus reformei instituției. Noul șef al 
ARF afirmă, pentru Economedia, că prioritatea zero este încheierea procedurii de 
evaluare a contractului pentru 20 de trenuri. 

„Având în vedere propunerea formulată de ministrul Transporturilor şi Infrastructurii, 
interimar, […] domnul Gigi Gavrilă se eliberează din funcţia de preşedinte, cu rang de 
secretar de stat, al Autorităţii pentru Reformă Feroviară”, se menţionează într-o decizie 
semnată de premierul demis Florin Cîțu și publicată în Monitorul Oficial. 

Printr-o altă decizie, premierul interimar Florin Cîţu îl numeşte în funcţia de 
preşedinte al ARF pe Ştefan-Adrian Roşeanu.  
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Reamintim că Ministerul Transporturilor prin Autoritatea pentru Reformă Feroviară (ARF) 
a ratat, din nou, semnarea contractului de 1,3 miliarde lei pentru achiziţia celor 20 de 
rame electrice noi, deși are o singură ofertă depusă, cea de la Alstom, după cum scria 
Economedia aici, în data de 13 octombrie. ARF a prelungit până în 17 ianuarie 2022 
evaluarea ofertei, după cum arată datele oficiale din Sistemul Electronic de Achiziţii 
Publice (SICAP). 

Fostul ministru al Transporturilor Cătălin Drulă a afirmat într-un interviu pentru 
Economedia că „este halucinant” faptul că Autoritatea de Reformă Feroviară nu a 
semnat încă contractul cu Alstom pentru livrarea de trenuri electrice noi, în contextul în 
care aceasta este singura ofertă depusă și toate procedurile au fost încheiate. 

Drulă l-a acuzat pe premierul demis Florin Cîțu că s-a opus reformei instituției, în ciuda 
faptului că, la patru ani de la operaționalizare, încă nu a finalizat nicio achiziție de 
trenuri. Reamintim că președintele ARF este numit direct de către premier, nu de către 
ministrul Transporturilor. 

Gigi Gavrilă, demis miercuri de premier, conducea ARF încă de la operaționalizarea 
instituției, în anul 2017. 

„Performanţa” ARF, companie în subordinea Ministerului Transporturilor este şi mai greu 
de explicat/justificat dacă ne referim la al doilea mare proiect pentru achiziţia de trenuri 
noi: lansată încă din aprilie 2019, procedura pentru cumpărarea a 40 de rame regionale 
(1,7 miliarde lei) a fost anulată deja de două ori urmând să fie organizată o nouă licitaţie. 

Noul șef al ARF afirmă că cele 20 de trenuri sunt „prioritatea zero” 

Noul președinte al ARF, Ştefan-Adrian Roşeanu, a declarat pentru Economedia că 
prioritatea zero este încheierea procedurii de evaluare a contractului pentru cele 20 de 
trenuri. 

Roșeanu susține că, de fapt, sunt două oferte depuse pentru această licitație, nu doar 
cea a Alstom. 

Prioritatea următoare este închierea contractelor de servicii publice de călători pe anul 
2022, spune el. 

Roșeanu a declanșat ancheta „nașilor”  
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Ştefan Roşeanu este specialist specialist feroviar, coordonator al proiectului Tren 
Metropolitan Bucureşti. El este în prezent și membru al consiliului de administrație al 
Metrorex. 

Ştefan Roşeanu a fost director general al CFR Călători în perioada iunie 2012 – ianuarie 
2013. El s-a remarcat atunci prin generarea scandalului ce i-a vizat pe „nașii” de la CFR 
Călători. Roșeanu spunea, în 2012, că „mersul cu naşul” înseamnă pierderi anuale între 
30 şi 40 de milioane de lei pentru companie, în condiţiile în care peste 15% dintre clienţi 
alegeau să călătorească fără bilet. 

Ulterior, procurorii au deschis un dosar penal amplu în care au folosit inclusiv 
investigatori sub acoperire – ofiţeri care au fost angajaţi la CFR sau care au circulat cu 
trenul pentru a surprinde corupţia din trenuri. 

„Din cercetările ulterioare efectuate în cauză a rezultat că astfel de fapte săvârşite de 
personalul din cadrul CFR Călători au o frecvenţă cu totul deosebită, reprezentând un 
fenomen generalizat de corupţie în sânul societăţii comerciale naţionale în cadrul 
activităţii de verificare a documentelor de călătorie“, precizau atunci procurorii în 
rechizitoriu. 

Procurorii l-au audiat în noiembrie 2012 inclusiv pe directorul general de atunci al 
societăţii, Ştefan Roşeanu, acesta confirmând informaţiile adunate în timpul anchetei. 

Potrivit anchetatorilor, citați atunci de Adevărul, controlorii luau bani de la călătorii fără 
bilete, strângeau sumele adunate, apoi transmiteau o parte din acestea şefilor lor. 
Prejudiciul cauzat astfel CFR se ridica astfel la aproximativ 10 milioane de euro pe an, 
sumă ce reprezenta la acea vreme aproape 40% din încasările companiei de stat. Mai 
mult, mita încasată zilnic de angajaţii CFR se ridica la 100.000 de euro. 

(Sursa: economedia.ro) 
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• Universitatea „Babeş-Bolyai” din Cluj Napoca elaborează strategia 
României în comunicaţiile cuantice, împreună cu Institutul Naţional de 
Cercetare-Dezvoltare pentru Fizica Materialelor 

Potrivit unui comunicat transmis de Universitatea „Babeş-Bolyai” (UBB) din Cluj-Napoca, 
instituția este cea care elaborează strategia României în comunicaţiile cuantice, 
împreună cu Institutul Naţional de Cercetare-Dezvoltare pentru Fizica Materialelor. 

„Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj-Napoca (UBB), în calitate de coordonator, împreună 
cu Institutul Naţional de Cercetare-Dezvoltare pentru Fizica Materialelor (INCD-FM), în 
calitate de partener, va elabora, în perioada 2021-2023, Strategia pentru dezvoltarea 
capabilităţilor naţionale în domeniul comunicaţiilor cuantice (QTSTRAT). Tehnologiile 
cuantice reprezintă o nouă paradigmă asumată de Uniunea Europeană, cu potenţial 
revoluţionar în ştiinţă, societate şi economie (https://digital-
strategy.ec.europa.eu/en/policies/quantum-technologies-flagship). Spre exemplu, 
reţelele de telecomunicaţii cuantice şi de internet securizat cuantic sunt în strânsă 
legătură cu securitatea cibernetică, care grevează obligatoriu orice segment care implică 
o componentă de digitalizare”, se arată în comunicat. 

Rectorul UBB, prof. univ. dr. Daniel David, spune că îşi propune ca România să devină un 
actor internaţional important în domeniu. 

„UBB are cei mai buni specialişti în elaborarea de planuri strategice/strategii, în diverse 
domenii, care, împreună cu experţii de top din zona „quantum technologies” din UBB şi 
ţară (inclusiv din alte instituţii care nu sunt acum parte a consorţiului declarat câştigător, 
dar care au o expertiză avansată utilă proiectului), vor propune o Strategie prin care nu 
doar să implementăm performant în ţară noile tehnologii cuantice, dar care să 
transforme România într-un actor important în acest domeniu la nivel european şi 
internaţional”, a declarat Daniel David. 

(Sursa: G4media.ro) 
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• MApN: Ministrul Ciucă şi omologul american au discutat despre 
priorităţile NATO, relaţiile bilaterale, achiziţiile militare 

Convorbirile avute miercuri de ministrul interimar al Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, cu 
secretarul american al Apărării, Lloyd J. Austin III, aflat în vizită la Bucureşti, au vizat 
priorităţile NATO în perspectiva reuniunii care începe joi la Bruxelles, relaţiile bilaterale, 
achiziţiile militare, a informat MApN. 

Ministrul Ciucă a salutat primirea de către România a statutului Dependable 
Undertaking, care facilitează accesul la tehnologia americană de ultimă generaţie, 
evidenţiind derularea unor proiecte semnificative pentru înzestrarea Armatei României 
în relaţia cu SUA, în baza alocărilor bugetare relevante de 2% din PIB: sistemul de 
rachete sol-aer cu bătaie mare (PATRIOT), sistemul lansator multiplu de rachete cu 
bătaie mare (HIMARS), avioanele multirol F16, transportoarele blindate Piranha 5 şi 
sistemul de instalaţii mobile de lansare rachete antinavă, se precizează într-un 
comunicat de presă al MApN, transmis AGERPRES. 

Ciucă a exprimat apreciere pentru investiţiile semnificative americane de la Bazele 
Aeriene Mihail Kogălniceanu şi Câmpia Turzii, precum şi la Poligoanele Cincu şi 
Babadag, în valoare de peste 225 milioane de dolari. 

Cei doi oficiali au abordat şi temele de actualitate de pe agenda aliată, care vor fi 
discutate în cadrul reuniunii miniştrilor Apărării NATO ce va avea loc joi şi vineri la 
Bruxelles. 

"Alianţa se pregăteşte pentru Summitul de la Madrid, de la finalul lunii iunie 2022, din 
perspectiva apărării fiind identificate poziţii comune legate de adaptarea Alianţei, prin 
ceea ce este denumit ca procesul NATO 2030, precum şi referitoare la consolidarea unei 
posturi de descurajare şi apărare eficiente pentru contracararea ameninţărilor la adresa 
securităţii aliaţilor, indiferent de originea lor", a arătat ministrul Ciucă. 

El a reiterat importanţa pe care România o acordă consolidării coeziunii aliate şi relaţiei 
transatlantice: "Ne dorim ca Alianţa să rămână puternică şi capabilă să îşi protejeze toţi 
membrii şi să răspundă preocupărilor acestora. De aceea, pentru România, relaţia 
transatlantică rămâne un pilon important al politicii noastre de apărare". 
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La rândul său, Lloyd J. Austin III a caracterizat relaţia SUA - România drept una "bazată 
pe încredere şi respect reciproc şi pe voinţa politică de a promova obiectivele comune în 
domeniul apărării", a precizat MApN. 

Secretarul apărării al SUA a mulţumit ţării noastre pentru sprijinul şi angajamentul de a 
găzdui, prin rotaţie, un număr semnificativ de militari americani, subliniind "rolul de 
conducere al României în regiune în asigurarea infrastructurii sale esenţiale împotriva 
acţiunilor adverse". 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Liderii europeni vor dezbate cum să răspundă la explozia preţurilor la 
energie 

Şefii de stat şi de guvern din Uniunea Europeană vor avea joi un summit pentru a 
discuta cum să răspundă la explozia preţurilor la energie, o criză care a scos la lumină 
diferenţele de opinie privind obiectivele climatice ale blocului comunitar, şi dacă această 
criză necesită o revizuire a regulilor de pe piaţa energetică europeană, transmite 
Reuters. 

De asemenea, liderii UE vor discuta setul de măsuri pe care Comisia Europeană l-a 
publicat săptămâna trecută şi în care se preciza că Bruxellesul va analiza şi opţiunile pe 
termen lung pentru a răspunde la şocul creşterii preţurilor. 

Majoritatea ţărilor UE au elaborat deja planuri de urgenţă pentru a-şi proteja 
consumatorii de creşterea preţurilor la electricitate şi gaze naturale, inclusiv reduceri de 
taxe şi subvenţii pentru gospodăriile defavorizate, iar joi liderii europeni vor încuraja şi 
alte state să facă acelaşi lucru. 

O variantă preliminară a concluziilor summitului, consultată de Reuters, inivită ţările 
membre să utilizeze de urgenţă setul de măsuri prezentate de Comisia Europeană 
"pentru a oferi un ajutor pe termen scurt celor mai vulnerabili consumatori şi a sprijini 
companiile europene". 

Însă când vine vorba de măsuri pe termen lung, există diferenţe mari de opinie cu privire 
la măsurile care se impun.  
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"Statele membre sunt foarte divizate. Nu există o viziune comună cu privire la ce trebuie 
făcut exceptând să urmeze recomandările Comisiei şi să utilizeze măsuri naţionale 
pentru a ajuta consumatorii vulnerabili. Însă dincolo de aceasta, nu există absolut niciun 
acord", a declarat un diplomat european. 

Preţurile de referinţă la gaze naturale în Europa au atins valori record în contextul în care 
livrările limitate au coincis cu ieşirea economiilor din pandemia de COVID-19, ceea ce a 
majorat facturile consumatorilor. 

O serie de ţări precum Spania, Italia şi Grecia vor ca UE să răspundă la această criză cu 
modificări de reglementare. Aceste ţări propun achiziţii comune de gaze naturale pentru 
ţările UE pentru formarea unei rezerve strategice precum şi decuplarea preţurilor la 
electricitate de costul gazelor naturale utilizate pentru producţia de electricitate. 

În schimb, alte state precum Germania şi Belgia sunt reticente la ideea de a modifica 
reglementările ca răspuns a ceea ce ele consideră că este o criză temporară. Comisia 
Europeană se aşteaptă ca preţurile să se stabilizeze la un nivel mai redus în luna aprilie 
2022. 

Documentul preliminar consulat de Reuters nu include nicio recomandare de acţiune 
concretă, astfel că, cel mai probabil, Summitul de joi al liderilor europeni va preda 
ştafeta miniştrilor europeni ai Energiei, care vor avea o reuniune de urgenţă în data de 
26 octombrie. 

Într-o notă pregătitoare elaborată înaintea acelei reuniuni, consultată de asemenea de 
Reuters, se menţionează că miniştrii vor discuta "ce măsuri viitoare ar putea fi avute în 
vedere, la nivelul UE cât şi la nivelul statelor membre, inclusiv utilizarea instrumentelor 
financiare ale UE". 

Explozia preţurilor a scos la lumină unele tensiuni mai vechi existente între statele 
membre cu privire la politicile blocului comunitar destinate combaterii schimbărilor 
climatice, o dovadă în acest sens fiind solicitările formulate săptămâna aceasta de 
Polonia pentru a amâna sau întârzia unele măsuri de înverzire avute în vedere de 
Bruxelles. Însă diplomaţii europeni susţin că Polonia este izolată cu privire la acest dosar, 
celelalte state apreciind că preţurile ridicate la gaze ar trebui să urgenteze tranziţia 
Europei la energiile regenerabile. 

(Sursa: Agerpres)  
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• NATO va aproba un master plan vizând descurajarea ameninţării ruse 
(surse diplomatice) 

Miniştrii apărării din statele membre ale NATO vor aproba joi, în cadrul unei reuniuni la 
Bruxelles, un nou master plan de apărare împotriva oricărui potenţial atac din partea 
Rusiei pe multiple fronturi, ei reafirmând astfel voinţa Alianţei de descurajare a Moscovei 
în pofida noului focus pe China, transmite Reuters, citând surse diplomatice şi alte 
oficialităţi. 

Strategia, care este secretă, merge dincolo de planurile de apărare existente şi vizează să 
asigure pregătirea împotriva unui atac simultan în regiunile Mării Baltice şi Mării Negre, 
care ar putea include arme nucleare, piratarea reţelelor informatice sau atacuri din 
spaţiu. 

Oficialităţi şi diplomaţi afirmă că un astfel de atac nu este iminent. Rusia dezminte orice 
intenţii belicoase şi susţine că Alianţa este cea care riscă să destabilizeze Europa prin 
astfel de preparative. 

Însă oficialităţi americane, diplomaţi NATO şi foşti responsabili spun că acest 'Concept 
pentru descurajare şi apărare în zona euro-atlantică' - împreună cu planul său strategic 
de implementare - este necesar întrucât Rusia dezvoltă sisteme avansate de rachete şi 
desfăşoară trupe şi echipamente mai aproape de graniţele Aliaţilor. 

'Dacă vei avea un conflict major de acest tip, vei avea nevoie de activitate în întreaga 
zonă de operaţiuni', a explicat un responsabil guvernamental american de rang înalt. 
'Diferite lucruri s-ar putea întâmpla simultan, iar aceasta necesită o planificare 
comprehensivă', a adăugat el. 

În mai, Rusia a masat aproximativ 100.000 de militari la graniţa cu Ucraina, iar în 
septembrie a folosit noi roboţi de luptă în exerciţii militare de amploare cu aliatul său 
Belarus, care au alarmat statele baltice din NATO. 

Rusia îşi modernizează sau înlocuieşte sistemele militare spaţiale sovietice pentru 
potenţiale atacuri asupra sateliţilor pe orbită, dezvoltă tehnologii bazate pe inteligenţă 
artificială pentru a perturba sisteme de comandă aliate, şi, totodată, dezvoltă 'super-
arme'.  
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Aceste arme, dezvăluite în 2018, includ rachete hipersonice de croazieră cu capacitate 
nucleară ce s-ar putea sustrage sistemelor de avertizare timpurie. 

Generalul american în retragere Ben Hodges, fost comandant al forţelor americane în 
Europa între 2014-2017, a declarat pentru Reuters că speră ca planul strategic să aducă 
mai multă coerenţă pentru apărarea colectivă a NATO, mai precis mai multe resurse 
pentru zona Mării Negre. 

'În opinia mea, aceasta este un punct fierbinte mai probabil decât Baltica', a afirmat 
Hodges, amintind că mai puţine state mari din Alianţă, cum sunt Marea Britanie sau 
Franţa, au o prezenţă puternică în Marea Neagră şi că Turcia se concentrează mai mult 
pe conflictul din Siria. 

La rândul său, Jamie Shea, fost responsabil al NATO, în prezent membru al think-tank-
ului 'Prietenii Europei' de la Bruxelles, spune că planul ar putea ajuta şi la o consolidare a 
atenţiei asupra Rusiei într-o perioadă în care SUA, Marea Britanie şi Franţa dezvoltă 
strategii pentru zona indo-pacifică. 

Aliaţii caută să-şi consolideze prezenţa în regiunea indo-pacifică şi să contracareze 
ascensiunea militară a Chinei, desfăşurând mai multe nave pentru a ţine deschise rutele 
maritime. 

'Premisa de până acum a fost aceea că Rusia este o bătaie de cap, dar nu este o 
ameninţare iminentă. Dar ruşii fac unele lucruri îngrijorătoare, fac antrenamente cu 
roboţi şi rachete de croazieră hipersonice care ar putea fi, într-adevăr, foarte disruptive', 
a adăugat Jamie Shea, citat de Reuters. 

(Sursa: Agerpres)  


